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Editorial

BALANS ALS STERKTE
Maastricht is traditioneel en 
trendy tegelijk. Als een van de 
oudste steden van het land voert 
ze een vooruitstrevend beleid. 
Maastricht koppelt daarbij statige 
monumentaliteit aan jeugdige 
flair. Maar ze is eveneens 
internationaal en Limburgs. Het 
aanbod aan voorzieningen is 
grootstedelijk, maar de sfeer blijft 
relaxed. Kortom, Maastricht is 
een stad die de balans koestert. 

Het is een van de grote uitdagingen waar de 
stad de komende jaren voor staat: het bewaken 
van de balans. Dat vraagt om beheersing. Ja, we 
moeten economisch groeien. Maar de stad moet 
ook leefbaar blijven. Het kan beiden als we de 
grens tussen een bruisende, leefbare stad aan de 
ene kant en een stedelijke hogedrukpan weten 
te bewaken. Een te grote drukte brengt immers 
diverse problemen met zich mee. 

Er is nog genoeg ruimte voor economische groei, 
zolang we dat maar verstandig doen. Neem het 
toerisme. Als het ons lukt dat te spreiden over de 
hele week in plaats van alleen het weekeinde en 
over de hele stad in plaats van alleen het centrum, 
dan komt dat de leefbaarheid ten goede. Het 
zal uiteindelijk meer rendement opleveren dan 
ongebreidelde groei.  

Om de juiste balans te vinden is het nodig te kiezen 
voor kwaliteit in plaats van kwantiteit. Hoe mooi 
de stad ook is, er zijn altijd verbeteringen mogelijk. 
Denk aan vergroening en het opwaarderen 
van de Maaskades. Projecten die enerzijds de 
aantrekkingskracht van de stad vergroten, 
anderzijds ervoor zorgen dat het fijn wonen en 
leven is.

Op die manier blijft Maastricht een sterke stad die 
ondernemers en bewoners veel te bieden heeft. 

Annemarie Penn-te Strake
Gasthoofdredacteur

Om van W!M nog meer 
een blad van en voor 
ondernemers, stakeholders 
en andere partners in de 
stad te maken, werken we 
met gasthoofdredacteurs. 

In deze editie...
Annemarie Penn-te Strake, 
burgemeester van Maastricht 
sinds 2015, wordt op 1 juli 2023 
opgevolgd door Wim Hillenaar. 
Met dit gastredacteurschap 
neemt ze afscheid van de 
ondernemers in de stad. 

Thema
Balans in de stad
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Een nieuwe zaak openen in het 
centrum van Maastricht: een 
feestje, een droom die uitkomt en 
de meest logische keuze voor deze 
ondernemers die in de afgelopen 
tijd een nieuwe zaak openden. 
Waarom op deze plek? Wat moeten 
we absoluut weten over hun 
concept? En wat voegt het toe aan 
de stad?  We maakten een rondje 
langs deze nieuwkomers in de 
binnenstad.

'In deze drukke tijd vergeten  
mensen zichzelf vaak 

nog weleens. Bij mij kan 
iedereen juist even de tijd 

voor zichzelf nemen.'

THE HAIRLAB
Kirrin Jacobs: “Voordat ik mijn eigen zaak 
opende, was ik al 12 jaar werkzaam als 
kapster in Maastricht. Ik kom zelf uit Nuth, 
maar als je dan al een tijd in zo’ n levendige 
stad werkt, dan wil je daar niet meer weg! Ik 
heb voor de Grote Gracht gekozen als locatie 
omdat het een gezellige straat is met veel 
leuke zaakjes en een goede sfeer. Met mijn 
zaak op deze plek, wil ik een relaxte sfeer 
creëren, waar je tot rust komt bij de kapper 
in een bruisende stad. Ik wil dat iedereen 
zichzelf mooi voelt wanneer ze bij mij de 
deur uitgaan. In deze drukke tijd vergeten  
mensen zichzelf vaak nog weleens. Bij mij 
kan iedereen juist even de tijd voor zichzelf 
nemen.” 

LOCATION-DOT Grote Gracht 39

HEYDUDE
Gijs Hooijer: “De locatie in Maastricht is 
zorgvuldig gekozen. Als populaire winkelstad 
vormt de stad voor ons een uitgelezen kans 
om het in Nederland relatief nieuwe merk 
nog beter op de kaart te zetten. Maastricht 
ligt bovendien dicht bij de grenzen van België 
en Duitsland. Dat sluit perfect aan bij het 
internationale karakter van HEYDUDE. Het 
schoenmerk biedt lichtgewicht, comfortabele 
en stijlvolle schoenen met een betaalbare 
prijs en van goede kwaliteit. HEYDUDE 
brengt schoenen voor het hele gezin, dames, 
heren en kinderen. Jong en oud kan slagen 
bij HEYDUDE Maastricht. Vanwege het 
internationale karakter van HEYDUDE en het 
feit dat Maastricht populair is bij toeristen 
staan er (ook) Engelstalige medewerkers in 
de winkel.”  

LOCATION-DOT Muntstraat 4

'Als populaire 
winkelstad vormt 
de stad voor ons 

een uitgelezen 
kans om het in 

Nederland relatief 
nieuwe merk nog 
beter op de kaart 

te zetten.'

nieuwin de
stad Gijs Looier

Kirrin Jacobs
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MOSAE ENERGY 
Dyon Gilissen: “We zitten sinds eind maart 
op de Boschstraat 82, midden in het centrum 
van de stad. Deze locatie vonden wij heel 
belangrijk omdat we mensen willen kunnen 
ontvangen in het centrum van de stad. 
Onze specialiteit? Het terughalen van te 
veel betaalde energiebelasting. Wanneer 
er meerdere zelfstandige units op één 
elektrameter zitten, heb je hier recht op. 
Woon of bezit je zo een pand, dan kunnen 
wij je wellicht helpen.  Ook proberen we 
het grootste zakelijke inkoopcollectief voor 
energie uit te rollen. Hier beginnen we niet 
van 0, maar we worden onderdeel van een 
reeds bestaand landelijk collectief waar 
al 5000 ondernemers bij zijn aangesloten. 
Duurzaamheid en energie zijn hot topics 
tegenwoordig. Daarom is een energie-
adviesbedrijf een goede aanwinst voor de 
binnenstad. We willen ondernemers helpen 
met hun energiezaken en samen kijken hoe 
we energiekosten kunnen optimaliseren. Door 
onze locatie is het ook mogelijk om direct in 
contact te komen met de lokale ondernemer 
in Maastricht.”     

LOCATION-DOT Boschstraat 82A

RUBBER DUCK STORE
Toine Ummels: “Maastricht is de perfecte 
stad om ons unieke concept verder uit te 
rollen. De winkels zijn er 7 dagen per week 
open en de ligging tegen de landsgrenzen 
zorgt ervoor dat je veel vakantieperiodes 
meepakt. We wilden echt in het centrum 
zitten, met een brede pui, waardoor we 
precies onze formule kunnen tonen. 
Naast 90% badeenden (en badeend-
gerelateerde producten) hebben we ook 
onze eigen gemaakte collecties Art. Voor een 
kunstminded stad als Maastricht een prima 
aanvulling. Alles is exclusief en alleen te 
verkrijgen in onze eigen winkels (Amsterdam 
en Maastricht). Focus is belangrijk voor het 
concept, badeenden hebben een hele sterke 
aantrekking op jong en oud, we heten niet 
voor niets ‘The Happy maker’. Mensen komen 
vooral uit pure verwondering binnen en al 
direct zie je een brede lach op de gezichten 
verschijnen. Wij vinden het belangrijk dat 
er ook ondernemers zijn die fun en beleving 
kunnen aanbieden in deze tijd. We blijven 
ons aanbod continue aanvullen met steeds 
meer eigen producties, binnenkort komen 
we uiteraard ook met twee versies van onze 
eigen Maastricht eenden!”   

LOCATION-DOT Nieuwstraat 22

TUNA TATTOONA
Gabija Datenyte: “Mijn partner en ik woonden 
de afgelopen 10 jaar in Amsterdam en zijn 
naar Maastricht verhuisd op zoek naar 
meer rust en vrede met meer natuur in 
de omgeving. We houden van Maastricht 
omdat het zo'n mooie, levendige en 
gezellige stad is. Ook houden we ervan 
hoe prominent de kunstcultuur hier is en 
hoe de studentenpopulatie het zo levendig 
maakt. Een andere sterke reden is de 
ligging. We hebben een vaste klantenkring 
in Keulen, Luik, Brussel en omstreken, dat 
is op steenworp afstand. Ik ben absoluut 
geobsedeerd door sieraden en Maastricht 
staat bekend om zijn smaak in sieraden. Dus 
dat is sowieso ook al een goede match. Wij 
willen graag sieraden voor bodypiercings 
aanbieden en een jonger en ‘alternatief’ 
publiek naar dit deel van de stad trekken, 
waardoor de stad diverser en inclusiever 
wordt. Wij bieden exclusieve sieraden aan 
voor bodypiercings, maar ook hoogwaardig 
titanium en goud, inclusief echte edelstenen. 
Sven heeft zijn unieke stijl van tatoeëren die 
in heel Europa wordt gewaardeerd, en we 
zijn er zeker van dat zijn stijl een speciale 
plaats zal vinden in Maastricht. Tatoeëren 
en piercen, als een vorm van lichaamskunst, 
bestaat al duizenden jaren binnen 
verschillende culturen. Het is goed te zien 
dat het steeds meer genormaliseerd wordt 
in onze moderne samenleving. We kijken 
er naar uit ons steentje bij te dragen om 
mensen gelukkiger te maken in deze mooie 
en artistieke stad.” | W!M

LOCATION-DOT Rechtstraat 82

'We houden van Maastricht 
omdat het zo'n mooie, levendige 
en gezellige stad is. Ook houden 

we ervan hoe prominent de 
kunstcultuur hier is en hoe 

de studentenpopulatie het zo 
levendig maakt.'

nie
uw

Dyon Gilissen

Toine Ummels

Gabija Datenyte & Sven Anholt
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Lampionnen, muziek, kraampjes, hapjes & drankjes en 
gezelligheid in de straten van Wyck. Tijdens Route du 

Soleil op zaterdag 24 en zondag 25 juni wordt de zomer 
hier feestelijk ingeluid. Ook dit jaar zorgen de Wyckse 

ondernemers, Wyck Promotie en Centrummanagement 
samen voor zomerse sferen. Route du Soleil is een van de 
activiteiten die Centrummanagement initieert en faciliteert 

om de verschillende kwartieren van Maastricht met een 
eigen gezicht op de kaart te zetten.

Twee dagen gezelligheid
Net als vorig jaar vindt Route du Soleil het 
hele weekend plaats. Op zaterdag vanaf 
12:00-00:00 uur en op zondag van 12:00 – 
18:00 uur. Een vrolijk drankje voor de deur, 
een zomerse winactie, verzoekplaatjes in een 
horecazaak, modepresentaties, proeverijtjes 
en nog veel meer; de ondernemers van 
Wyck pakken uit met originele acties en 
activiteiten. Van het station tot de brug, van 
de Griend tot de Ruiterij en alles ertussen!

Musique
Een dansje op de route? Moet lukken! Naast 
muziek die door de straten trekt, kom je 
onderweg nog veel muziek tegen. Bij onder 
andere Café Zondag en de Poshoorn spelen 
live bands. Bij ’t Wycker Cabinet en Bar 
Brutal zijn verschillende DJ’s te horen met 
lekkere zomerse beats.

Les petits
Leuke tips en inspiratie nodig om zomers 
te knutselen met kids? Doe mee aan van 
de workshops bij Pipoos in de Wycker 
Brugstraat. Laat de kleintjes verrassen door 
de straatartiesten, haal een lekker ijsje, laat 
ze schminken of maak de leukste foto’s op de 
gekste plekken.

Mode et beauté
Geen zomerse sferen zonder een zomerse 
look, toch? Komt goed, dankzij de modeshow 
van bijvoorbeeld Riviera Retro en de (haar)
styling bij The Color in de Rechtstraat. Aan 
inspiratie en handige tips geen gebrek!

Du pain, du vin…
Voor de lekkere trek, een zomerse snack 
tijdens Route du Soleil! IJs en macarons bij 
Smores, Indonesische desserts, ijsjes, BBQ’s, 
oesterbarretjes, cocktails, koffie, ijsthee 
of wijnproeverijen… voor elk wat wils! En 
natuurlijk staan de Wyckse terrasjes gewoon 
lekker uit.

Marché en plein air
Tussen livemuziek, lekkere hapjes en 
drankjes door, slingert de route van het ene 
marktkraampje naar het andere en valt er 
dus genoeg te shoppen tijdens Route de 
Soleil.

Bienvenue!
Iedereen is uitgenodigd, en van harte 
welkom! Tijdens Route Du Soleil zijn de 
Rechtstraat (beide kanten) en de Wycker 
Brugstraat tot aan de bloemenkiosk autovrij. 
Je kunt hier dus heerlijk flaneren door de 
straten. Vergeet je telefoon of camera niet 
voor de vele leuke fotohotspots en zonnige 
kiekjes. Benieuwd naar het hele programma? 
Dat wordt stukje bij beetje bekend gemaakt 
op www.routedusoleilmaastricht.nl | W!M

Meedoen?
Ben je ondernemer in Wyck, heb 
je je nog niet aangemeld en wil je 
toch meedoen?  Neem dan zo snel 
mogelijk contact met ons op via: 
info@cmmaastricht.nl of bel 
043 8518977.
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Toen we burgemeester Penn 
benaderden voor de rol als 
gasthoofdredacteur van deze uitgave 
van WIM en haar vroegen naar een 
passend thema, hoefde zij daar niet 
lang over na te denken: balans in de 
binnenstad, dat moest het worden. 
Een thema dat volgens haar al speelde 
op het moment dat zij aantrad. Een 
thema ook dat, nu ze binnenkort 
afzwaait als burgemeester, nog steeds 
relevanter is dan ooit. Hoe zij dat ziet, 
hoe we kunnen zorgen voor voldoende 
balans in de binnenstad én waar zij 
van droomt al wandelend langs de 
Maas, dat vertelt ze graag.

Gasthoofdredacteur 
burgemeester Penn over balans 

in de binnenstad:
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Was er voor u een actuele aanleiding 
om dit thema nu te kiezen?
“Al op moment dat ik begon als 
burgemeester van Maastricht, in 2015, 
was dit een belangrijk aandachtspunt op 
de agenda van de stad. We bevonden ons 
toen op een kruispunt om cruciale keuzes 
te maken. Al die tijd is het een punt van 
aandacht gebleven. We kennen immers 
allemaal de doemscenario’s van populaire 
steden als Venetië en Amsterdam, waar 
ze nu druk bezig zijn met campagnes om 
toeristen en bezoekers juist te weren uit 
de stad. Dat willen we als Maastricht niet, 
dat moeten we voor zijn. Daarom is het 
belangrijk om te blijven inzetten op kwaliteit 
en de belangen van alle spelers in deze stad 

te blijven zien. Bovendien staat voor dit jaar 
de evaluatie van het evenementenbeleid 
op de planning. Dat is sowieso een moment 
waarop we weer samen moeten gaan 
bekijken; wat willen we nu eigenlijk met 
deze stad? Het is dus zeer zeker een actueel 
thema.”

Hoe is het in uw ogen gesteld met de balans 
in de binnenstad op dit moment?
“Dat is heel persoonlijk en hangt helemaal af 
van degene aan wie je het vraagt. Iedereen 
zal dat, vanuit zijn eigen belangen, anders 
invullen. Die vraag kan ik dus niet voor de 
hele stad beantwoorden. Wat ik zelf ervaar, 
als bewoner van het centrum, is dat er 
geregeld piekmomenten zijn waarop je als 

bewoner de drukte in de stad liever vermijdt. 
Dat is jammer. We moeten oog houden 
voor iedereen in de stad; voor bewoners, 
bezoekers en ondernemers. Samen maken 
we deze stad!” 

Om een betere balans te realiseren, 
geeft u aan dat we anders moeten kijken 
naar de stad en de ruimte die er nog is. Kunt 
u dat toelichten? 
“Er is nog heel veel ruimte voor reuring 
in deze stad. We hebben een compacte 
binnenstad, dat is heel mooi. Maar, wanneer 
we die binnenstad iets meer zouden 
oprekken, zowel aan Oost- als Westkant 
liggen er echt nog kansen om meer openbare 
ruimte te creëren om te ondernemen, maar 

ook voor cultuur, sport en groen. En dus: 
om de leefbaarheid te vergroten. We zijn 
geneigd om te focussen op de binnenstad, 
maar als we de kaart van Maastricht erbij 
pakken, zie je dat er om dat centrum heen 
nog volop mogelijkheden zijn.”  

Hoe zit het dan met die ruimte in figuurlijke 
zin; de kaders zoals die er zijn door wet- 
en regelgeving. Bieden die ook voldoende 
ruimte voor nieuwe initiatieven en 
ondernemerschap op andere plekken?
“Een goede vraag. We hebben de zaken in 
deze stad goed geregeld, er zijn veel regels 
en die kunnen soms beperken. Dat leidt 
ook bij ons als stadsbestuur regelmatig 
tot situaties waarbij we onszelf de vraag 

moeten stellen of een regel nog actueel en 
relevant is. Zo kijken we de laatste tijd bij 
het verstrekken van terrasvergunningen 
bijvoorbeeld al vaak veel meer naar de 
verschillende situaties afzonderlijk. We 
proberen daarbij steeds meer oog te hebben 
voor ‘wat wel kan’. Een insteek die we nu 
veel meer hanteren in plaats van meteen 
iets af te keuren. Dat geldt dus zeker ook 
als we naar de ruimte kijken die er nog 
is, dan hebben we het over verschillende 
soorten plekken, aan de rand of de wijken 
daarbuiten, waar we ook weer met andere 
regels en belangen te maken hebben. Maar 
ook dan geldt, laten we kijken vanuit kansen 
en mogelijkheden die zo’n plek biedt en niet 
naar de beperkingen.” 

In het kader van die beschikbare ruimte 
noemt u de plannen voor het ontwikkelen 
van de Maasoever tot een gebied waar nog 
veel kansen liggen. Hoe ziet u dat?
“Aan beide kanten van de Maas is er nog 
volop ruimte die nu niet benut wordt, 
maar waar wel nog veel mogelijk is. Denk 
aan steden als Zürich, Metz en Lyon waar 
je heerlijk kunt flaneren over de oevers 
en er van alles te doen is. Vanuit een 
burgerinitiatief onder de naam 'Maas-Saam' 
zijn plannen ontstaan die door de gemeente 
en mij absoluut omarmd worden. Heel 
goed om die ruimte te gaan benutten en op 
die manier de binnenstad een beetje op te 
rekken. Voor die plannen is inmiddels een 
‘praatplaat’ uitgewerkt en er is een groep 

'Het is belangrijk om te 
blijven inzetten op kwaliteit 

en de belangen van alle 
spelers in deze stad te 

blijven zien.'



Burgerinitiatief MaasSaam
Raymond Oostwegel, Rino 
Soeters, Theo Thuis, Jo 
Coenen, Luc Soete, Stijn Huijts 
en Ward Vleugels sloegen de 
handen ineen en bedachten 
MaasSaam. Hieronder vind 
je de negen projecten die 
onderdeel uitmaken van 
het idee en een uitgewerkte 
schets van Jo Coenen.

Betere verbinding vanaf 
Kennedybrug met trap en lift

Fietspad langs maas

Buspaviljoen Maasmarkt 
project & Driepoot

Scharnierpunt: Maasoever, 
Sphinxkwartier, 
Landbouwbelang

Innovatie waterkracht 
winning onderwater

Trappen doorzetten

Cultuur & boekenstalletjes

Beeldenroutes

Outdoor fitness & 
zwemmen in de Maas

❶ 

❷ 

❸

❹ 

❺

❻

❼

❽

❾

Praatplaat
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burgers die samen een denktank vormt 
met vertegenwoordigers vanuit horeca, 
architectuur en gebiedsontwikkeling. Zelf zie 
ik het al helemaal voor me.”

Neem ons dan eens mee in het droombeeld 
dat u heeft, wanneer u over een jaar of vijf 
langs de Maas wandelt dan…
“Dan kun je kijken naar een opera- of 
muziekvoorstelling op een ponton op de 
Maas, je kunt zwemmen in een zwembad 
in de Maas. Er zijn speel-, sport- en 
spelactiviteiten voor kinderen en jongeren 
langs de Maas. Maar ook: terrasjes, 
boekenstandjes, kunst en bloemen, waar je 
langs ‘flaneert’. Parijs langs de Seine, dat 
idee. Begrijp me goed, dit is een droombeeld 
van mij persoonlijk, maar er kan daar 
daadwerkelijk nog zoveel moois gebeuren.  
De maas heeft de stad nog veel te bieden. 
Door goede voorzieningen aan te leggen 
om te fietsen en wandelen over de bruggen, 

ontstaat er een mooie verbinding waardoor 
je zo een mooi rondje kunt maken van de ene 
oever naar de andere.”

Graag bieden we u in deze WIM nog ‘ruimte’ 
voor een (laatste) boodschap van u als 
burgemeester aan ondernemers en (cultuur)
makers in de stad, oftewel de lezers van 
WIM. Wat zou u hen graag meegeven?
“Dat ik met heel veel plezier terugkijk 
op de samenwerking en de band die is 
ontstaan. Zeker in een periode van corona 
waarbij we in een tijd leefden met heel 
veel tegengestelde belangen. Dit hebben 
we samen weten om te buigen. We zijn op 
een menselijke en respectvolle manier met 
elkaar in gesprek gebleven en hebben samen 
gezocht naar een gemeenschappelijk belang. 
Als dat lukt dan valt er zoveel te winnen. 
Dat hebben we met zijn allen echt heel goed 
gedaan. Vanuit mijn rol als voorzitter van de 
Veiligheidsregio Zuid-Limburg weet ik dat dit 

beslist niet vanzelfsprekend is en dat er 
steden zijn waar dit heel anders is. Maar 
het kan dus, door verder te kijken dan je 
eigen deur. Naar mijn idee heeft ons dat als 
stad veel goeds gebracht. Ik wens de stad 
toe dat ze dat kan blijven vasthouden met 
elkaar, niet alleen in crisistijd.” 

Is er tot slot nog iets dat u de nieuwe 
burgemeester zou willen meegeven?
“Doe het samen. Dat is de enige manier. 
Als burgemeester moet je soms ingrijpen 
en streng optreden. Dat doe je niet voor je 
lol. Als je dan vervolgens toch weer samen 
verder kunt, is dat het allergrootste goed. 
Voor mij geldt: politiek is wat mensen 
verdeeld houdt, terwijl besturen voor mij 
echt gaat over dichter bij elkaar komen 
en overeenstemming bereiken. En, last 
but not least, dat hij natuurlijk ongelooflijk 
zuinig moet zijn op onze mooie (binnen)
stad!” | W!M

'Politiek is wat mensen 
verdeeld houdt, terwijl 

besturen voor mij 
echt gaat over dichter 
bij elkaar komen en 
overeenstemming 

bereiken.'
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Centrummanagement 
Maastricht is enthousiast 
over de droom van 
Annemarie Penn-te Strake 
en het burgerinitiatief 
MaasSaam om met 
verschillende activiteiten 
langs de oever van de Maas 
letterlijk de verbinding te 
maken tussen Oost en West 
Maastricht. 

18 19

zomer 2023W!M 42

Centrummanagement benadrukt dat de 
Maas een belangrijke troef van Maastricht 
is in de strijd tegen hittestress van steden. 
“In de stad is het gemiddeld warmer dan 
op het platteland: het zogenaamde 'hitte-
eiland effect'. Door de klimaatverandering 
neemt het aantal dagen met extreem 
hoge temperaturen toe. De hittestress 
die dit veroorzaakt, heeft negatieve 
gevolgen voor de gezondheid en het 
welbevinden van bewoners in de stedelijke 
omgeving.” (Bron: Wageningen University 
& Research.)

Uitvoering van het burgerinitiatief 
zal bijdragen aan de brede welvaart 
van Maastricht en een duurzame, 
levendige binnenstad voor iedereen. 
Centrummanagement Maastricht 
gaat daarom kijken hoe de projecten 
en activiteiten in haar Jaarplannen 
gefaciliteerd kunnen worden. Hiermee 
werken we samen met ondernemers, 
inwoners, studenten en bezoekers aan het 
Maastricht van morgen waarbij ruimte 
voor ondernemen centraal staat. | W!M

Wil je meer weten over MaasSaam?
Neem een kijkje op cmmaastricht.nl/
project/maassaam

KANSEN VOOR ONDERNEMERS

'...het Maastricht van 
morgen waarbij ruimte 
voor ondernemen 
centraal staat.'



Venne Huisman
Projectmanager
 
Waarom ben je graag werkzaam bij 
Centrummanagement Maastricht? 
“Vanwege de veelzijdigheid van de projecten 
en werkzaamheden. Geen enkele dag is 
hetzelfde. Het leukste aspect van mijn 
werk vind ik het netwerk. Van het nauwe 
één op één contact met ondernemers tot 
overkoepelende overleg met besturen en 
verenigingen, contacten met wethouders 
en vergunningverleners en regionale 
organisaties die betrokken zijn bij de stad 
Maastricht. Mensen ontmoeten, met elkaar 
verbinden en op deze wijze te bouwen aan 
de kwaliteit en vitaliteit van het centrum van 
Maastricht.”

Wat zijn je kwaliteiten?
“Mijn expertise ligt bij het organiseren 
van evenementen. Vanaf mijn middelbare 
schoolperiode ben ik bij vele verschillende 
evenementen betrokken geweest. Van 
stadsfestival tot sporttoernooien en van 
informatiemarkt tot dancefeest. Daarnaast 
heb ik veel ervaring in de horeca doordat 
ik meerdere jaren mijn passie voor koken 
heb nagejaagd, in de keuken van meerdere 
restaurants in Maastricht. Ik heb het altijd 
heel interessant gevonden om mee te kunnen 
kijken bij het runnen van verschillende 
ondernemingen in Maastricht. De rol die het 
beste bij mij past is die van de bemiddelaar 
en/of verbinder, het gesprek voeren en 
de zoektocht naar de oplossing voor het 
gemeenschappelijke probleem of conflict.”

Wat is je favoriete plek in Maastricht?
“Mijn favoriete plek in Maastricht is de Sint 
Pietersberg. Rondom het fort waar je de 
hele stad kunt bewonderen. Hier ben ik 
opgegroeid, heb ik mogen vallen en opstaan 
als kind en de vrijheid gevoeld om te kunnen 
worden tot wie ik nu ben. Wanneer ik er 
terugkom, denk ik terug aan mijn jeugd, 
maar het allerliefst kijk ik dan naar de stad 
naar al die mooie plekjes in de stad en alle 
herinneringen en ervaringen die daaraan 
verbonden zijn.”

Lotte Caelen
Communicatiemedewerker
 
Waarom ben je graag werkzaam bij 
Centrummanagement Maastricht? 
“Als geboren en getogen Maastrichtenaar 
voel ik me helemaal thuis bij 
Centrummanagement Maastricht. Mijn 
werkzaamheden zijn ontzettend divers en 
elke week brengt nieuwe uitdagingen met 
zich mee. Ik vind het dan ook erg waardevol 
om deel uit te maken van zo’n belangrijke 
organisatie in Maastricht en bij te dragen aan 
het succes van de stad.” 

Wat zijn je kwaliteiten?
“Ik ben een creatief, sociaal en initiatiefrijk 
persoon. Door mijn opleiding Communicatie 
& Multimedia Design kan ik mijn creatieve 
vaardigheden optimaal benutten. Naast mijn 
theoretische kennis ben ik ook zeer praktisch 
ingesteld. Samenwerken met collega’s en 
andere partijen geeft me energie. Ik vind 
het fijn om kennis en vaardigheden met 
elkaar te delen, om vervolgens samen onze 
werkdoelen te behalen.” 

Wat is je favoriete plek in Maastricht?
Dat is Centre Céramique, voor mij een 
nostalgische plek. Als kind kwam ik hier bijna 
wekelijks om nieuwe boeken uit te zoeken 
met mijn vader en zussen. Later studeerde ik 
hier met vriendinnen. Nu ik mijn studie heb 
afgerond, bezoek ik het Centre Céramique 
nog steeds regelmatig voor bijzondere 
tentoonstellingen en een lekkere koffie bij 
Coffeelovers.” | W!M

Edwin Boonstoppel
Projectmanager
 
Waarom ben je graag werkzaam bij 
Centrummanagement Maastricht? 
“De afwisseling en veelzijdigheid maken dit 
werk absoluut interessant en uitdagend. Ik 
heb dagelijks veel externe contacten en werk 
voor een organisatie die zich inzet voor het 
behoud en de ontwikkeling van een mooi en 
levendig centrum. Het is fijn om te zien hoe 
het mooie centrum van Maastricht steeds 
verder opbloeit en daar aan bij te kunnen 
dragen. Door met verschillende partijen 
samen te werken, leer ik continu bij en blijf ik 
mezelf ontwikkelen.”

Wat zijn je kwaliteiten?
“Sociaal, veelzijdig, facilitair. Ik vind het 
belangrijk om iets voor anderen te kunnen 
betekenen. Als echte facility manager hoef ik 
zelf niet op de voorgrond te treden, maar wil 
ik anderen juist de kans geven om te stralen. 
In dit geval zijn dat de ondernemers van het 
centrum.”

Wat is je favoriete plek in Maastricht?
“Er zijn meerdere straten of plekken waar ik 
graag kom, maar de Minckelersstraat staat 
toch wel bovenaan. Bij de Papershop koop ik 
regelmatig een leuke verjaardagskaart. Voor 
één van mijn hobby’s, (bord)spelletjes spelen, 
loop ik regelmatig binnen bij de Windroos. 
Bij Festen kom ik graag met mijn vriendin om 
weer iets leuks voor in huis te kopen.”

'Ik vind het 
belangrijk om iets 
voor anderen te 

kunnen betekenen.'
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EVEN VOORSTELLEN...
Misschien was het je al opgevallen, het team 

van Centrummanagement Maastricht kent 
sinds een tijdje een aantal nieuwe gezichten. 

Graag stellen we ons aan je voor! 

Astrid Verberne
Centrummanager
 
Waarom ben je graag werkzaam bij 
Centrummanagement Maastricht? 
“Alleen ga je misschien wel sneller, maar 
samen kom je toch echt verder. CMM 
verbindt stakeholders om de stad verder 
uit te bouwen tot een bloeiende stad die 
klaar is voor een duurzame toekomst. In dat 
speelveld voel ik me als een vis in het water. 
Daarbij voelt het als een eer om deze unieke 
community van ondernemers, inwoners 
en bezoekers, in samenwerking met de 
gemeente, te mogen dienen. Dat is een hele 
uitdaging en ik kan me eigenlijk geen mooiere 
werkomgeving voorstellen dan Vrijthof 23.”

Wat zijn je kwaliteiten?
“Met mijn enthousiasme, praktische 
instelling en doorzettingsvermogen kan 
ik bergen verzetten. Ik ben ondernemend, 
denk vanuit kansen, mogelijkheden en ben 
mensgericht, waarbij het verhaal van de 
ander me oprecht interesseert. Van daaruit 
is verbinding altijd mogelijk. Mijn creatieve 
brein helpt me bovendien bij het bedenken 
én implementeren van oplossingen of nieuwe 
concepten, die in de praktijk door iedereen 
gedragen worden en daarom goed werken.”

Wat is je favoriete plek in Maastricht?
“Dat is de binnenplaats van de 
Montessorischool aan de Capucijnenstraat. 
Hier hebben we veel fijne momenten beleefd 
en mooie herinneringen gemaakt met onze 
twee dochters die naar deze school gingen. 
De sfeer die deze plek uitademt is sereen 
en speels tegelijk. De school heeft deze plek 
heel bewust zo ontwikkeld door het inzetten 
van veel groen en duurzame materialen. Dat 
zouden we, zeker na corona, op veel meer 
openbare plekken in de stad moeten doen.”

Team Centrummanagement 'Als geboren 
en getogen 

Maastrichtenaar 
voel ik me helemaal 

thuis bij CMM.'



Op het randje en daarbuiten…

“Eigenlijk is het geen toeval dat ik hier zit. De 
wijk Mariaberg voelt als mijn thuis. Ik woon 
in de buurt en voel me verbonden met deze 
plek. Het is voor mij veel meer dan alleen 
een werkplek. Vanaf het moment dat ik hier 
ben komen wonen en werken, heb ik mij 
actief ingezet in de wijk, ook als filmmaker. Zo 
maak ik vanuit hier nu sinds over 4 jaar een 
tv-programma ‘De Blauwe Loper TV’. Dat doe 
ik samen met een aantal partners waaronder 
gemeente Maastricht, Het Buurtnetwerk 
en drie woningcorporaties (Servatius, 
Maasvallei en Woonpunt) om zo de transitie 
van de wijk, die momenteel plaatsvindt 
en de verhalen van bewoners in beeld te 
brengen. Dat is misschien meteen een mooi 
voorbeeld van hoe je als ondernemer of 
maker geïnspireerd kunt worden op plekken 
als deze en daar heel mooie dingen mee kunt 
doen. Als je het mij vraagt, is dat één van 
de winstpunten van het concept van SAM 
Ateliers. Het zorg ervoor dat plekken als 
deze een meerwaarde zijn voor de buurt én 
voor ons als creatieve makers. Bovendien 

Filmmaker Leonid Fayer zit met zijn videobedrijf ‘Fayer 
video’ nu zo’n twee jaar in een van de SAM Ateliers in een 
voormalig schoolgebouw in de Anjelierenstraat in de wijk 
Mariaberg. Een plek die voor hem veel meer is dan werkplek 
alleen en die hem bovendien geïnspireerd heeft om een tv-
programma te maken over de transitie van de wijk.

krijgen gebouwen als deze daarmee een 
nieuwe functionele bestemming. Zelf ben 
ik jaren geleden vanuit Duitsland naar 
Maastricht gekomen voor een studie aan 
de Kunstacademie hier in Maastricht. Heel 
fijn om dan nu als zelfstandige op een plek 
als deze terecht te kunnen. Een plek die 
betaalbaar is en waarbij ik onderdeel ben 
van een creatieve hub. De SAM Ateliers zijn 
een goed voorbeeld van hoe je ondernemen 
buiten het stadscentrum mogelijk en ook 
aantrekkelijk kunt maken. Het is echt iets 
anders dan anti-kraak. Er worden heel 
duidelijke afspraken gemaakt. Als huurder 
weet je waar je aan toe bent dankzij 
afspraken voor de langere termijn. Het is 
een goede manier om creatieve makers in 
Maastricht te houden. Wat er nog mist? Een 
horecavoorziening op deze plek of in de 
buurt. Een plek om samen te komen, zowel 
voor ons als huurders, maar ook voor de 
bewoners. Volgens mij zou dat voor nog 
veel meer interactie en mooie initiatieven in 
deze buurt kunnen zorgen.”   
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ONDERNEMEN BUITEN 
DE BINNENSTAD

Volgens burgemeester Penn, gasthoofdredacteur van 
deze editie van WIM, biedt onze stad nog volop ruimte 

om te ondernemen en nieuwe initiatieven te ontplooien. 
Daarvoor moet je dan wel verder kijken dan de 

binnenstad, de randen durven opzoeken en oog hebben 
voor de bijzondere plekken die er zijn, soms midden 

in de wijk. Die plekken in de stad waar in de afgelopen 
jaren veel openbare voorzieningen verdwenen zijn, maar 
waar reuring en meer sociale ontmoetingsplekken heel 
welkom zijn. Iets waar deze ondernemers en (cultuur)

makers graag hun steentje aan bijdragen. Zij kozen 
ervoor, al dan niet bewust, om zich hier te vestigen en 

zouden inmiddels niet anders meer willen. 

'De SAM Ateliers 
zijn een goed 
voorbeeld van hoe je 
ondernemen buiten 
het stadscentrum 
mogelijk en ook 
aantrekkelijk kunt 
maken.'

Leonid Fayer



“Het is op het randje, maar we zitten net 
aan de andere kant van de singel en dat 
wordt volgens mij gezien als de grens van 
de binnenstad.  Dat zie je ook letterlijk 
terug in de parkeertarieven, die zijn aan 
deze kant van de straat lager dan aan de 
overkant van de straat. Voor ons een prima 
plek: ‘Het beste alternatief na de stad’. Zo 
zeggen we zelf weleens gekscherend. Maar 
het klopt eigenlijk wel, want onder onze 
gasten zie je vaak mensen die deze plek 
opzoeken vanwege de rust en ruimte hier. 
Overdag is het een plek voor lunch en koffie 
en hebben we ook veel buren en locals in 
de wijk die even aanschuiven en elkaar 
hier treffen. ’s Avonds komen mensen hier 
gericht naartoe om een hapje te eten in de 
luwte van de stad. Of mensen die de auto 
hier parkeren op weg naar de stad of op 
de weg terug hier binnenlopen. Het past 
eigenlijk ook heel goed bij mij.  Ik heb dit 
liever dan een drukke zaak, zoals je die 
bijvoorbeeld op het Vrijthof zou moeten 

“Toen ik nog als freelance operaregisseur 
werkte, heb ik veel repetitieruimtes en 
studio’s van binnen en buiten gezien, maar 
ik ben in al die jaren nergens zo’n bijzondere 
en mooie plek als deze tegengekomen. 
Onze repetitieruimte bevindt zich echt in de 
kerk waar oude elementen als een altaar 
en glas in lood nog te herkennen zijn. De 
omliggende ruimten die vroeger als klooster 
werden gebruikt, zijn nu ook allemaal door 
ons in gebruik voor kantoren, maar ook als 
werkplaats voor decorbouwers, kostuum 
makers, opslag en als kantoren. Dit lag 
eerder allemaal verspreid door de stad, maar 
sinds 2003 zit dat allemaal hier bij elkaar.  
Uniek is het zeker dat we als culturele 
instelling niet midden in het stadscentrum 
zitten, maar juist aan de rand of beter: in 
het hart van een woonwijk. Dat verwacht 
je niet van een culturele instelling als een 
operahuis. Het brengt zeker ook uitdagingen 
met zich mee, denk aan de toegankelijkheid 
en ook op gebied van duurzaamheid. Zeker in 
een tijd als deze. Maar er liggen vooral ook 
veel kansen en mogelijkheden. Op de eerste 
plaats is dit een mooie manier om het toch 
nog vaak elitaire imago dat aan opera kleeft, 
van ons af te schudden. We laten zien dat 
opera van en voor iedereen is, dat het over 
mensen van alle rangen en standen en op alle 
plekken in de wereld gaat. We zien dit niet 
als onze plek, maar als een open huis, waar 
iedereen welkom is. En dat in een wijk waar 
de afgelopen jaren veel voorzieningen en 
publieke ontmoetingsplekken verdwenen zijn. 
Het is dan ook echt heel mooi om te ervaren 
dat we inmiddels echt onderdeel uitmaken 
van de wijk. Zeker ook door een initiatief 
als ‘Buurt Opera Malpertuis’. Dat hebben 
we een aantal jaren geleden opgestart met 
bewoners uit de wijk. We doen dit samen met 
vrijwilligers, met Trajekt en professionals 
uit onze eigen organisatie. Zo mooi om elke 
keer weer te zien dat die voorstellingen druk 
bezocht worden door mensen uit de wijk en 
daarbuiten. Daar zijn we echt trots op. Voor 
sommigen voelt het dan misschien alsof 
we ‘ver’ van de stad zitten, maar we zitten 
eigenlijk dichter bij de mensen dan ooit.” 

runnen. Hier heb je nog de mogelijkheid om 
sociale interactie op te zoeken met je gasten. 
Met de ontwikkelingen rondom Blauwe Loper 
zoals die hier momenteel spelen, is het 
bovendien een plek met potentie. Het heeft 
ons helaas nog wel best wat moeite gekost om 
een terrasvergunningen geregeld te krijgen, 
maar uiteindelijk zijn we daar toch samen met 
gemeente goed uitgekomen en hebben we hier 
nu uitnodigende plek van gemaakt, die straks 
mooi strategisch ligt aan die Blauwe Loper. 
Misschien is dat wel iets dat ik de gemeente 
zou willen meegeven als ze ondernemen 
en activiteit buiten de binnenstad willen 
stimuleren: bekijk aanvragen en situaties 
goed per geval. Als horecaondernemer droom 
je van een plek en wil je alle potentie van 
zo’n plek benutten. Laten we er dan samen 
iets moois van maken. Voor ons is dat hier 
nu gelukt. Het zou mooi zijn als dat op meer 
plekken lukt, ook buiten de binnenstad. Ik 
denk dat je met plekken als deze nog echt iets 
kunnen toevoegen aan de stad.”

Woonachtig in Antwerpen, moet Waut Koeken, 
intendant van Opera Zuid, er nog steeds aan 
wennen dat veel Maastrichtenaren het ‘ver’ vinden 
om de locatie van Opera Zuid in de voormalige 
Malpertuiskerk te bezoeken. Na ruim 20 jaar is het 
gezelschap inmiddels een vast gezicht in de wijk en 
laat met ‘Buurt Opera Malpertuis’ zien welke mooie 
initiatieven er kunnen ontstaan op plekken als deze.

Waut Koeken
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Toen hij er jaren geleden zelf in de bediening werkte, had hij 
al in de gaten welke potentie deze plek bood. Lang hoefde 
Michael Issa er dan ook niet over na te denken toen de 
gelegenheid zich voordeed om Harvey Kitchen & Bar aan 
de Hertogsingel, net op de rand van de binnenstad, over te 
nemen. Inmiddels runt hij deze zaak alweer 5 jaar samen 
met zijn broer Mathias.

Michael Issa & Mathias Issa



“Juist dat rauwe randje zoals je dat zeker 
toen nog voelde hier, dat sprak ons destijds 
aan. De Frankenstraat is van oudsher een 
winkelstraat. Dat zie je goed aan het type 
panden en de brede straat. De mix van 
mensen, studenten en verschillende culturen 
zoals die er was en nog is, zorgt voor een 
bijzondere sfeer. We wonen en werken hier 
nog altijd heel erg graag. Het is een fijne 
omgeving voor onze Studio Store, die zowel 
door lokale als internationale fans bezocht 
wordt. Er worden zelfs city-trips naar 
Maastricht gepland met als hoofddoel een 

bezoek aan onze winkel. We hebben ons in 
het verleden actief ingezet om van deze buurt 
een plek te maken die vooral interessant zou 
zijn voor jonge creatievelingen en makers. 
Dat is door allerlei omstandigheden niet 
echt van de grond gekomen. Al is de buurt 
met de komst van Groene Loper inmiddels 
wel aan het veranderen. Dat rauwe randje 
is nu meer een groen randje. Ik heb geen 
ambities om me in het centrum te vestigen. 
Eigenlijk ook nooit echt gehad. We wonen 
en werken nu al 20 jaar vanuit deze plek en 
mensen komen gericht hierheen en weten 

Al lang voordat de plannen voor de Willem Alexandertunnel 
en de Groene Loper echt concreet waren, besloot 
ontwerpster Ellen Truijen zich te vestigen in de 
Frankenstraat in de wijk Witte Vrouwenveld. Van daaruit 
bouwde ze aan haar eigen accessoire label met tassen en 
schoenen, dat intussen wereldwijd verkocht wordt. 

ons te vinden. Maar dat geldt niet voor 
iedere creatieve maker en ondernemer in 
deze stad. De kansen en mogelijkheden, 
zijn wat dat betreft vrij beperkt voor deze 
groep als je het mij vraagt. Dat vind ik nog 
wel een gemis. Er zou best nog wat meer 
aandacht en ruimte, zowel letterlijk en 
figuurlijk, mogen zijn voor de kleine, lokale 
ondernemer die geen enorme keten achter 
zich heeft staan. Het vestigingsklimaat voor 
hen kan beter.  De focus ligt hier nog erg op 
de binnenstad, maar de stad is inmiddels 
behoorlijk druk, onbetaalbaar om je te 
vestigen en daardoor ook een stuk minder 
aantrekkelijk. De mogelijkheid om ergens 
organisch een initiatief of ‘scene’ te laten 
ontstaan en groeien, is daardoor vrij beperkt. 
Terwijl daar juist veel moois uit kan ontstaan, 
ook op plekken waar dat nu nog niet is, maar 
wel heel goed past. Dan creëer je een cultuur 
waar je als ondernemers kunt groeien en 
tegelijkertijd ook nieuwe plekken in de stad 
laat opbloeien.”  | W!M
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Kort nieuws

MECC Agenda
Congress on NeuroRehabilitation 
and Neural Repair 
31 mei - 2 juni 2023

SAAM DoMiBo
1 juni 2023

ERA Convention & Awards
6 - 8 juni 2023

APEX & IRE
6 - 8 juni 2023

UFI European Conference
14 - 16 juni 2023

IAPD Congres
14 - 17 juni 2023

NOG Congres
21 - 23 juni 2023

Health Innovation Euregion
27 juni 2023

SAAM DoMiBo
6 juli 2023

Congress of the European Society of 
Biomechanics
9 - 12 juli 2023

INKOM 2023
21 - 25 augustus 2023

SAAM DoMiBo
7 september 2023

DIOXIN 2023
10 - 14 september 2023

Hondententoonstelling Maastricht
16 - 17 september 2023

MIF Paper Money Fair 2023
23 - 24 september 2023

Stainless Steel World Conference & 
Exhibition 2023
26 - 28 september 2023

WWW.MECC.NL

De 9e editie van JekerKlassiek
Sinds 2012 is het (gratis) klassieke 
muziekfestival JekerKlassiek niet weg te 
denken uit de evenementenkalender van het 
Jekerkwartier én van Maastricht. Ook twee jaar 
corona heeft het enthousiasme van het publiek, 
de musici en de stichting JekerKlassiek niet 
kunnen temperen want op zondag 4 juni wordt 
alweer de negende editie gehouden. 

Twee vrouwen die zich ook in 2023 weer met 
hart en ziel zullen inzetten voor het festival zijn 
Lei Wang, concertmeester van de philharmonie 
zuidnederland, en Roxanne Doyen, rots in de 
branding in het stichtingsbestuur. Wat betekenen 
zij voor het festival? Robin Berben, voorzitter van 
de stichting JekerKlassiek: “Zonder de bijdragen 
van beiden zou JekerKlassiek niet zijn wat het nu 
is: het mooiste gratis klassieke festival van Zuid- 
Limburg. Ze zijn onlosmakelijk met het festival 
verbonden. Dit jaar zal Lei Wang schitteren 
met zeven van haar collega’s met muziek van 
Schubert. Roxanne Doyen is een onmisbare 
schakel achter de schermen die programmering, 
PR en locaties moeiteloos aan elkaar verbindt. 
Met hun enthousiasme en kunde zal ook de editie 
van 2023 weer een onvergetelijke dag worden.” 

JekerKlassiek 2023 vindt plaats op zondag 
4 juni vanaf 13:00 en is gratis toegankelijk. 
Deelnemende locaties zijn o.a. Café Sjiek, 
Vioolbouwer Rijsemus, Angels & Heroes, 
Historisch Centrum Limburg, Le Marais Deux, 
Café Paulus, Pauline Hoedemaker, Atelier 
Jungblut en de binnentuin Stadswal Lange 
Grachtje. 

Meer informatie
www.jekerklassiek.nl

SAVE THE DATE
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MAASTRICHT BEREIKBAAR 
In dialoog met studenten en ondernemers

Eind april was het weer tijd voor ‘Get Involved!’. Deze halfjaarlijkse 
markt van de Universiteit Maastricht en Match Maastricht biedt 
studenten de kans om kennis te maken met diverse maatschappelijk 
georiënteerde initiatieven. Ook #posifiets deed mee.

Het ‘Rad van Fortuin’ zorgde voor leuke ontmoetingen. Studenten konden speciale 
fiets-presentjes winnen. Wie voor de fiets kiest, houdt de stad bereikbaar, de lucht 
schoon en de straten, pleinen en parken autovrij. De studenten kregen ook tips over 
de diverse gratis fietsenstallingen in de binnenstad en het voorkomen van boetes 
voor verkeerd stallen. Een Duitse student had een heldere samenvatting: “#posifiets 
is all about having a good relationship between biking and the city. Being mindful of 
pedestrians and the way you park your bike."

Deelname aan de Get Involved! market is een van de vele initiatieven van 
#posifiets om meer mèt studenten te praten dan over studenten. Zo werken we 
steeds intensiever samen met Maastrichtse studentenverenigingen en krijgt de 
communicatie met studenten een meer gezamenlijk karakter krijgt. 

Actualiteiten? www.maastrichtisposifiets.nl

Get Involved! Samen met #posifiets

Als ondernemer in de binnenstad van Maastricht krijg je te maken 
met Zero Emissie Stadslogistiek (ZES). Per 1-1-2025 mogen 
bestelbussen en vrachtauto’s die op benzine, diesel of lpg rijden 
of hybride zijn niet meer zomaar de binnenstad in- en uitrijden. 
Minder CO₂-uitstoot en minder kilometers leveren een belangrijke 
bijdrage aan het behoud van een gezonde, aantrekkelijke en veilige 
binnenstad én daardoor ook aan de economische vitaliteit. 

Wil jij je op tijd voorbereiden? Kom dan naar het Stadslogistiek Café van de 
Stadsaanpak Maastricht Bereikbaar bij Blanche Dael op 20 september. Hier kun 
je in gesprek met specialisten over de uitdagingen en kansen van ZES voor het 
Sphinxkwartier: Jimmy Nuchelmans van Blanche Dael, stadslogistiek makelaar 
Michel Oldenburg, projectleider Binnenstad Jelle Ummels en adviseur laadinfra 
Ron Bissels. Laat je verrassen door praktische logistieke oplossingen om ook in de 
toekomst goede zaken te kunnen blijven doen! Starten met ZES is makkelijker met 
wat hulp. Kijk op www.zesmaastricht.nl

Derde Stadslogistiek Café 2023 in Sphinxkwartier

Maastricht is #posifiets
...en zet in op vaker 
fietsen, veilig fietsen én
 veilig stallen.

Het realiseren van steeds betere 
fietsfaciliteiten, zorgen voor goede 
informatie, samenwerkingen 
aangaan en pas handhaven 
wanneer het echt niet anders 
kan. Daar maken gemeente 
Maastricht, stadsaanpak Maastricht 
Bereikbaar, Universiteit Maastricht, 
studentenorganisaties, ondernemers, 
woningcorporaties, buurtnetwerken en 
belangenorganisaties zich sterk voor. 
#posifiets is fietsen op zo’n manier dat 
je er zelf blij van wordt én niemand 
anders tot last bent.

'Ook twee jaar corona 
heeft het enthousiasme 

van het publiek, de 
musici en de stichting 
niet kunnen temperen 

want op 4 juni wordt 
alweer de negende 

editie gehouden.'



DE GEZONDE STAD
In hun boek Gezonde stad, uitsluiting en ontmoeting in de 

publieke ruimte dat vorig jaar verscheen, beschrijven filosofen 
Klasien Horstman en Mare Knibbe hun perspectief op een 

gezonde stad en focussen daarbij op de belangrijke rol die de 
publieke ruimte daarbij heeft. Maastricht heeft een prominente 

rol in dat boek en is de plek geweest waar zij veel van hun 
veldwerk hebben verricht. Vanuit die positie vroegen wij Klasien 

om haar licht te laten schijnen op het thema balans in de stad. 

Want - om maar meteen met de deur in 
huis te vallen - het feit dat Maastricht 
zo’n prominente rol speelt in het boek, is 
dat reden om aan te nemen dat het met 
die gezondheid en balans in Maastricht 
dan niet helemaal goed zit? “Maastricht 
heeft zich de afgelopen jaren ontwikkeld 
tot een stad met een heel mooi, levendig 
centrum met ook een royaal en kwalitatief 
goed aanbod. Tegelijkertijd is het daarmee 
een voorbeeld geworden van een stad 
die zich richt op de ‘well – to -do’ en dus 
op bewoners, bezoekers en studenten 
die voldoende te besteden hebben.  Heel 
toegankelijk voor al haar bewoners is de 
binnenstad daarmee de laatste jaren niet 
meer,” begint Klasien. Als hoogleraar 
Filosofie van de Publieke Gezondheidszorg 
is ze verbonden aan de universiteit van 
Maastricht en voert veelvuldig onderzoek 
uit naar o.a. de betekenis van de publieke 
ruimte bij het verbeteren van de sociale 
gezondheid. “In onderzoeken en interviews 

die ik afgelopen tijd heb gedaan onder met 
name bewoners in buitenwijken en mensen 
met een kleine beurs, kwam naar voren dat 
zij niet of nauwelijks in de binnenstad komen 
omdat het vaak te druk en te duur is. Het 
bezoeken van evenementen of gewoon een 
horecagelegenheid is voor hen simpelweg 
niet te betalen. In die zin zou je kunnen 
stellen dat er in Maastricht nog best wat 
winst valt te behalen als het gaat om sociale 
gezondheid en een juiste balans in de stad.” 

Verschralen buitenwijken
De balans is volgens Klasien des te meer 
scheef omdat in de wijken buiten het 
stadscentrum in de afgelopen jaren veel 
publieke ontmoetingsplekken verdwenen 
zijn. “Er is daar gewoon niets te doen, alles 
is daar weggehaald. Wijken zijn vaak echt 
alleen ontworpen om te wonen. Kerken 
zijn gesloten of hebben een andere functie, 
sportzalen en -veldjes, bibliotheken en 
zwembaden zijn er niet meer, kleine winkels 

en horeca zijn verdwenen en er zijn minder 
scholen. Alle vertier zit in de binnenstad.” 

Sociaal weefsel
Iets wat overigens niet alleen voor 
Maastricht geldt. “Moderne stedenbouw 
is de laatste jaren zo uitgevoerd met het 
idee alles te clusteren, dus wonen aan 
de rand en ook alles op het gebied van 
werkgelegenheid bij elkaar geclusterd, net 
als onderwijs en een deel met winkels en 
horeca om te consumeren. Alles gebeurt 
min of meer gescheiden van elkaar,” stelt 
Klasien.  “Maar ’goed en gezond wonen’ 
betekent dat je in je nabije omgeving 
voorzieningen binnen bereik hebt en dat het 
publieke terrein zo is ingericht dat mensen 
elkaar tegenkomen. Sociale contacten 
zijn namelijk de basis voor gezondheid 
en welzijn en publieke plekken maken het 
sociale weefsel van een stad of dorp. Als 
mensen elkaar niet meer tegenkomen, 
dan verdwijnt dat sociale weefsel. Je 

Hoogleraar filosofie Klasien Horstman over:

hoeft heus geen vrienden te worden met 
iedereen, al is het maar oppervlakkig, maar 
die simpele ontmoetingen dragen juist bij 
aan herkenbaarheid, aan een gevoel van 
veiligheid en aan het leren omgaan met 
verschillen en diversiteit. Het vergroot de 
tolerantie naar elkaar.” 

Verdraagzaamheid voor rafelranden
Een kant en klare oplossing voor deze 
disbalans, die heeft Klasien niet, maar 
wat volgens haar al heel belangrijk is, 
is dat we in deze samenleving meer 
verdraagzaamheid gaan ontwikkelen voor 
de rafelranden in onze omgeving. Klasien: 
“We zijn er zo op ingesteld om alles weg te 
poetsen. Een stad, en dat geldt zeker ook 
voor Maastricht, moet mooi en netjes zijn. 
We kunnen vaak slecht verdragen dat er 
rafelranden zijn, die ook bij een stad horen. 
Denk aan hangjongeren, hangouderen 
of mensen die op een bank of onder een 
brug slapen. Dat willen we het liefst uit 
het zicht hebben. Ik denk dat dat niet meer 
kan. We leven in een samenleving met 

heel veel mensen die niet goed wonen. 
Ook in Maastricht zijn er bijvoorbeeld best 
veel jongeren die om wat voor reden dan 
ook geen onderdak hebben. Er gaat nu 
veel aandacht uit naar studenten en de 
faciliteiten die zij nodig hebben om hier een 
fijne studententijd te hebben, dat is zeker 
goed, maar daarmee mogen we de andere 
jongeren in onze stad niet vergeten. Ook 
daar moet een goede balans in zijn.”

Bewoners betrekken
Hoewel dit op het eerste gezicht iets lijkt 
voor een gemeente om aan te pakken, 
is dat juist niet zoals Klasien dit soort 
vraagstukken zou willen benaderen. In haar 
boek houdt ze dan ook een pleidooi voor 
het gebruiken van kennis van bewoners 
zelf. “Dat is juist waar het in mijn ogen vaak 
misgaat. Kennis over wat een omgeving 
sociaal en gezond maakt is onvolledig zonder 
de kennis van de bewoners zelf. Het is dus 
juist belangrijk om dit van onderaf te doen en 
‘ervaringsdeskundigen’ en dus de bewoners 
zelf erbij te betrekken.”

Dat betekent ook dat je als ondernemer of 
commerciële partij hier wel degelijk een rol 
in kunt spelen. Als voorbeeld noemt Klasien 
Winkelcentrum ‘De Brusselse Poort’ waar 
sinds kort een buurtontmoetingscentrum is 
ingericht. “Als winkelcentrum zien ze hier 
de noodzaak om meer een verblijfsfunctie 
te creëren en een band op te bouwen 
met de buurt. In antwoord daarop is een 
buurtontmoetingscentrum ingericht waar 
mensen vrij binnen kunnen lopen en waar 
nu allerlei activiteiten door mensen zelf 
worden geïnitieerd: van schilderles en een 
filosofiecafé tot gespreksgroepen en taalles. 

Meedenken
We kunnen dus allemaal meedenken 
over dat sociale weefsel van een stad en 
welke rol je daar zelf in kunt hebben. Over 
tolerantie van rafeligheid, over hoe je 
samen zorgt dat de eigen stad toegankelijk 
blijft ook voor mensen met minder 
financiële middelen.  Uiteindelijk hebben 
we immers allemaal baat bij een gezonde 
stad.” | W!M

DE GEZONDE STAD
Klasien Horstman
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'We zijn er zo op ingesteld om alles weg te poetsen en plannen. Een 
stad, en dat geldt zeker ook voor Maastricht, moet mooi en netjes 
zijn. We kunnen vaak slecht verdragen dat er rafelranden zijn, dat 

ook dat bij een stad hoort.'

“Kennis over wat een omgeving sociaal en gezond maakt is 
onvolledig zonder de kennis van de bewoners zelf.”
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MAASTRICHT VIERT DE ZOMER 

RSM Wealer Ronde & 
Challenge
Start en finish op de Kesselskade

De RSM-Wealer Ronde (tot 2018 de 
Ridderronde Maastricht) is al 35 jaar een 
terugkerend wielerspektakel in Maastricht.
www.rsmwealerronde.nl

2
JUNI

Maastrichts Mooiste
Start en finish op de Markt

Hardloopevent door historische 
binnenstad en groene, omliggende 
buitengebied van Maastricht.
www.maastrichtsmooiste.nl

11
JUNI

JekerJazz ART Live
Jekerkwartier

Kunstmarkt, live muziek en meer in het 
Quartier Latin van Maastricht.
www.jekerjazz.com

18
JUNI

De 24 uurs van Maastricht
D’n Hiemel, Helpoort, Faliezusterpark

Tijdens dit Bierfestival presenteren 
meer dan 70 verschillende 
bierbrouwerijen hun speciaalbieren.
www.pint-limburg.nl

22-24
JUNI

Route du Soleil
Wyck

Stadsdeel Wyck viert de zomer met een 
zonnig straatfeest in Franse sfeer, met 
volop streetfood, muziek, mode en meer.
www.wyck.nl

24-25
JUNI

Duckrace
Stadspark

De achtste(!) editie. De afgelopen jaren is de 
Duckrace uitgegroeid tot een begrip op de 
activiteitenkalender van Maastricht. Dit jaar zijn 
Stichting Quiet Maastricht en Adelante Tyltylschool 
de Maasgouw de twee hoofd goede doelen van het 
evenement. Uiteraard zijn er nog tal van andere 
kleine goede doelen en initiatieven die 
een donatie mogen verwachten.
www.duckracemaastricht.nl

2
JULI

Concerten André Rieu
Vrijthof

André Rieu landt traditiegetrouw in de zomer 
met zijn Johan Strauss Orkest op het Vrijthof. 
Heerlijke melodieën; van klassieke muziek 
tot meeslepende walsen, onder anderen uit 
diverse opera’s, operettes en musicals.
www.andrerieu.com

7-23
JULI

Gluren bij de Buren
Maastricht

Voor een dag veranderen Maastrichtse tuinen 
en woonkamers in intieme podia waar lokale 
kustenaars hun talent tonen. Ontdek de 
verschillende locaties en geniet van livebands, 
singer-songwriters, dansers, theatermakers en 
andersoortige podiumdieren.
www.glurenbijdeburen.nl

2
JULI

Borrel Noten 
D’n Hiemel

Open air concerten van woensdag t/m 
zondagavond waarbij bezoekers worden 
getrakteerd op telkens een andere 
artiest met een ander genre, van Jazz tot 
Mediteraan en van klassiek tot blues. En dat 
aan de Jeker, tegen de achtergrond van het 
stadspark!
www.culturamosae.nl/borrelnoten

26
JULI

-
30

AUG

Het Wijnfestijn
Tapijnkazerne

Oók deze zomer tourt het Wijnfestijn door héél 
Nederland om unieke locaties om te toveren 
tot een gezellig wijnfestival. Laat je onder het 
genot van muziek, bourgondisch verwennen met 
overheerlijke kaasplankjes, charcuterie, culinaire 
vega gerechten en wijn natuurlijk!
www.hetwijnfestijn.nl

28-30
JULI

Lumiere Open Air Filmfestival
Ritchy Backfireplein

Film kijken onder de sterrenhemel: dat moet 
je ervaren! De derde editie van het open air 
filmfestival zal dit jaar een bijzondere mix 
van besproken premieres, 90’s classics, 
re-releases en documentaires bieden. Onder 
andere TRAINSPOTTING en THELMA & LOUISE 
staan op het programma.
www.lumiere.nl

17-27
AUG

Preuvenemint
Vrijthof

‘t Preuvenemint, dat is zomerse verwennerij 
in goed gezelschap, met een lekker glas, een 
smakelijke hap in het hart van Maastricht. Wij 
serveren de stad op zijn sjiekst aan iedereen die 
ervan wil proeven. Want Maastricht is van ons 
allemaal.
www.preuvenemint.nl

24-27
AUG

Masterclass Social Media
Vrijthof 23

Wij, Centrummanagement Maastricht, organiseren 
een gratis MasterClass Social Media voor 
ondernemers in de binnenstad. Er zijn slechts een 
beperkt aantal plaatsen beschikbaar, dus schrijf je 
snel in via onze website. Deze Masterclass wordt 
ondersteund door MijnMarketing.com. 
www.cmmaastricht.nl

Jeker Klassiek
Jekerkwartier

De achtste editie van JekerKlassiek: 
hét festival voor klassieke muziek in 
Maastricht. Laat je verrassen door muziek 
op onverwachte locaties. Voor jong en oud.
www.jekerklassiek.nl

4
JUNI

Bassinario
Bonnefantenmuseum

Voor deze jubileumeditie verhuist Bassinario 
naar een nieuwe locatie langs de Maas, bij 
het Bonnefantenmuseum. Vanaf deze plek 
heb je als bezoeker een prachtig uitzicht over 
de Maas, met de ondergaande zon op de 
achtergrond. 
www.bassinario.nl

15
JUNI

21
JUNI



CULTURA MOSAE PRESENTEERT...

WWW.CULTURAMOSAE.NL  /

HIGHLIGHTS
Het Borrel Noten programma kent ook 
deze zomer een aantal hoogtepunten 
die we graag met je delen.

Aftrap met Rosenberg Trio
We starten de concertreeks op 26 juli met de vertrouwde 
en welbekende Rosenbergs in het ‘Rosenberg Trio’. 
Met sologitaar, ritmegitaar en double bass brengen de 
mannen een avond vol virtuoze Gipsy Swing.

Spaanse klanken
Op 4 augustus nemen we je mee naar het zonnige 
Spaanse zuiden met het ‘Cuadro Flamenco’. Zanger Juan 
Peñas wordt op gitaar begeleid door Yorgos Valiris en 
Romina Toroz en Marta Flendrig completeren de avond 
met prachtige dans.

The Beatles én the Rolling Stones
De dag daarna, 5 augustus, is het de beurt aan ‘The 
Rolling Beatles’, een spetterende band met een nummers 
van, jawel: the Beatles en the Rolling Stones. Paul 
Logister neemt het Beatle gedeelte voor zijn rekening en 
Ralph Winkler de leadzang van the Stones.

Er mag gedanst worden!
Op 11 augustus komen nog warmere streken van de 
wereld aan bod met de ‘Obsession Bachata Band’. 
De zes enthousiaste bandleden in een multiculturele 
samenstelling brengen met passie bachata. Er mag 
gedanst worden…!

Échte blues en rock 'n' roll klassiekers
De mooie zomeravonden lenen zich ook uitstekend 
voor blues en good ol’ rock 'n' roll! Bijvoorbeeld op 13 
augustus met ‘Scotch No Soda’. Veel originele nummers 
gecombineerd met een aantal goedgekozen traditionals, 
maken deze band uniek in zijn live geluid.

Legendarische roots
Op 17 augustus brengt ‘The Cooder Connection’ 
(americana)muziek van de legendarische Amerikaanse 
rootsmuzikant Ry Cooder tot leven. Cooders muziek 
alsof hij er zelf bij is!

VOOR IEDEREEN!
Uiteraard ontvangen we naast locals 
ook graag bezoekers tijdens de 
verschillende Borrel Noten concerten. 
Zo willen we bijdragen aan een warm 
en gastvrij onthaal in de stad en hen 
cultuur presenteren. Om gasten te 
informeren over de concerten, zorgen 
we dat er voldoende informatie 
aanwezig is in de vorm van banieren en 
folders bij de verschillende hotels. Uit 
onderzoek in de afgelopen jaren bleek, 
dat veel hotelgasten hun weg naar de 
concerten weten te vinden, natuurlijk 
ook dankzij het enthousiasme aan de 
recepties van de hotels.

PRAKTISCHE INFO
Borrel Noten vindt plaats van 26 juli 
t/m 20 augustus 2023. De concerten 
beginnen om 21.00h (tot 23.00h) en zijn 
gratis toegankelijk. Reserveren is niet 
nodig, je kunt gewoon aanschuiven bij 
d’n Hiemel. Maar wees op tijd voor een 
fijne plek want de concerten worden 
elk jaar populairder!

MEER WETEN?
culturamosae.nl/borrelnoten

Het is (bijna) zomer en dus tijd voor Borrel Noten!  
In de periode tussen de concerten van André 
Rieu op het Vrijthof en het Preuvenemint zijn er 
in Maastricht en regio relatief weinig culturele 
activiteiten. Juist deze zomerperiode leent zich 
in Maastricht perfect voor het creëren van een 
Mediterrane sfeer voor bezoekers en bewoners 
met een intiem cultureel programma. Daarom 
organiseert Cultura Mosae sinds 2020 ieder jaar in 
juli en augustus van woensdag t/m zondagavond bij 
d’n Hiemel in het Jekerkwartier een serie concerten 
onder de naam ‘Borrel Noten’. Hier word je als 
bezoeker getrakteerd op een mooi programma met 
diverse muzikale thema’s zoals Jazz, 
Blues, Klassiek, Pop en Mediterrane klanken.

CULTURA MOSAE PRESENTEERT...
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Borrel Noten wordt mede 
mogelijk gemaakt door 
Centrummanagement 
Maastricht.

Cultura Mosae initieert, 
organiseert en verbindt cultuur in 
publieke ruimtes. Samen met onze 
partners gaan wij de uitdaging 
aan om creatieve, culturele 
projecten en initiatieven aan te 
bieden aan de stad en de mensen; 
van bewoners tot studenten, van 
bezoekers tot makers. Zo dragen 
we bij aan een samenleving die 
eigenheid en diversiteit viert, 
verschillen overbrugt en mensen 
verbindt. Wil je weten waar we ons 
op dit moment mee bezighouden? 
Via deze pagina in de W!M houden 
we je op de hoogte!
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Centrummanagement Maastricht
Vrijthof 23
6211 LE Maastricht
043 851 89 77
info@cmmaastricht.nl
www.cmmaastricht.nl

Disclaimer
De informatie in deze publicatie is
met zorg en aandacht 
samengesteld. Er kunnen echter 
op geen enkele wijze rechten aan 
worden ontleend.

Informatiemagazine 
Centrummanagement 
Maastricht

ZOMER 2023

Partner van de binnenstad
Centrummanagement Maastricht zet zich 
in voor de belangen van ondernemers, de 
behoeften van bezoekers en de meerwaarde 
voor bewoners. Samen met hen werken 
wij aan de binnenstad; een goed 
ontwikkeld, economisch vitaal, gastvrij en 
toekomstbestendig centrum.


